

图形、图像、模式识别

推广GAC模型在运动目标分割中的应用

陈颖¹, 吴亚鹏², 王宾¹

1.西北大学 信息科学与技术学院, 西安 710127

2.中科院上海光学精密机械研究所 信息光学实验室, 上海 201800

收稿日期 2008-8-18 修回日期 2008-10-27 网络版发布日期 2010-2-8 接受日期

摘要 针对视频序列运动目标的分割, 研究了传统的运动目标检测算法和基于推广GAC模型的图像分割算法的优势和缺陷, 并将二者进行系统的结合, 由“粗”到“细”地实现了对运动目标边缘的精确分割。实验表明, 算法简单有效, 在保证目标分割实时性的前提下, 发挥了推广GAC模型在目标分割中的优势。

关键词 [推广的GAC模型](#) [运动目标分割](#) [运动目标检测](#)

分类号 [TP391](#)

Application of promotion GAC model in moving object segmentation

CHEN Ying¹, WU Ya-peng², WANG Bin¹

1.Department of Information Science and Technology, Northwest University, Xi'an 710127, China

2.Information Optics Lab, Shanghai Institute of Optics and Fine Mechanics, Chinese Academy of Sciences, Shanghai 201800, China

Abstract

For the segmentation of moving object in video sequence, the advantages and drawbacks of the traditional moving object detection algorithm and the image segmentation based on the promotion GAC model are researched. Both algorithms are combined in the system and the edge of the object is segmented accurately from “rough state” to “fine contour”. Experiment results indicate that the algorithm is simple and effective. On the premise of the real-time capability of the object segmentation, it exerts the advantages of the promotion GAC model in the areas of object segmentation.

Key words [promotion GAC model](#) [moving object segmentation](#) [moving object detection](#)

DOI: 10.3778/j.issn.1002-8331.2010.05.044

通讯作者 陈颖 xachenying@163.com

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(663KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中包含“推广的GAC模型”的相关文章](#)

▶ [本文作者相关文章](#)

· [陈颖](#)

· [吴亚鹏](#)

· [王宾](#)